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 الشيماء محمد حسن طه عبد الجواد الاسم: -

 القليوبية. -4291/ 92/2: تاريخ وجهة الميلاد -

 .جامعة القاهرة -كلية الآثار -بقسم الآثار المصرية القديمة  معيد( ماجستير:)  الدرجة -

 قديمة.ال مصر تاريخ: التخصص -

                                       الدين عبد المحسن شاهين علاءالدكتور/  الأستاذ:  على الرسالة المشرف -

 "حتى نهاية الدولة الحديثة الساقى فى مصر القديمة: "عنوان الرسالة -

 :ملخص الرسالة -

 وخاتمة بنتائج البحث.  وخمسة فصولمن مقدمة  تتكون الرسالة -

 حول أهمية الموضوع وأسباب اختياره والدراسات السابقة وكيفية تقسيم الموضوع.  المقدمةتدور  -

  والصفات المرتبطة بهما wbAو  wdpwالمفهوم والدلالة المغوية لمقبى  الفصل الأول تناول ●

  الساقى فى النصوص والمصادر الدينيةإلى  الفصل الثانىتطرق  ●

  الخدمة الجنازية دور الساقى فى مجال الفصل الثالثتضمن  ●

 ) إدارة المؤسسات الدينية والدنيوية( ومكانتهم الإجتماعية دور السقاة فى الحياة اليومية الفصل الرابعتناول  ●

 علاقة الساقى بالممكيةعلى  الفصل الخامساشتمل ●

تأتى فى نهاية التوضيحية و قائمة بالجداول والأشكال  ، ثم تتضمن نتائج البحث  بخاتمة وأخيراً تنتهى الدراسة -

 فى البحث. راجع العربية والأجنبية المستخدمةالمب الدراسة قائمة

                                                                      

 : فتوقيع المشر -                                                                                      

 علاء الدين عبد المحسن شاهينالدكتور/  الأستاذ                                                                  
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- Title of Thesis: The Butler in Ancient Egypt until the end of the New Kingdom 

- Summery:  

This thesis consists of an introduction, five chapters and a conclusion consists of 
thesis results. 

- The introduction shows the importance of the subject, the reasons of its being 

chosen, the difficulties that faced the researcher and the previous studies about it.   

● Chapter One study the Egyptian vocabulary, for the different words related to 

butlers in various Egyptian texts . 

● Chapter Two clarify  the role of Butlers in the religious sources. 

● Chapter Three deal with the the role of Butlers in the funeral service such as 
offering the funeral offerings, feeding Ax, perforning Htp di nsw. 

● Chapter Four study the role of Butlers in daily life and their social status. 

● Chapter Five study the relationship between Butlers and Ancient Egyptian  

  Kings and Kings' courts. 

- The thesis ends with a general Conclusion with the results which prove the 

importance of  Butlers in Ancient Egyptian life aspects. 
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